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ALOITTEEN JÄTTÄJÄN KUULEMINEN JA VUOROVAIKUTUKSEN PARANTAMINEN 

 

Aloite on merkittävä vaikutuskanava tai ainakin näin kuuluisi olla. 

Vesilahdella kuluneella valtuustokaudella on tullut melko paljon valtuustoaloitteita. Vuonna 2018 
valtuustoaloitteita jätettiin 12 ja viime vuonnakin 9 kappaletta. Osa esitetyistä aloitteista on ollut jo 
viranhaltijoiden toimesta työn alla ennen aloitteen jättämistä. Aloitetta valmistelevan valtuutetun olisi 
hyvä selvittää, onko aihe jo viranhaltijoilla työn alla ja mikäli on, voisi valtuutettu siinä tapauksessa jättää 
aloitteen sijaan ponsiesityksen tukemaan viranhaltijoiden jo valmistelemaa työtä. Näin vältyttäisiin 
viranhaltijoiden turhalta työllistämiseltä ja byrokratialta. Aloitteita ei kannata kuitenkaan turhaan 
pantatakkaan, sillä parhaimmillaan aloitteet tuovat uusia avauksia ja täydentävät viranhaltijoiden 
näkökulmia. Hyvät aloitteet voivat viedä kuntaa ja kuntalaisten asioita merkittävästikin eteenpäin. 

Aloitteet tulisi käydä huolellisesti läpi, jotta jatkossakin aloitteita tuotetaan. Osa aloitteista voi olla 
ymmärretty/ tulkittu osin väärin tai joitakin aloitteen osia voi olla jäänyt kokonaan käsittelemättä. 
Aloitteiden tulkinta on ymmärrettävästi haastavaa, kun viranhaltija tai päättävä toimielin tulkitsee 
aloitetekstin ja tekee sen pohjalta johtopäätökset. Olisi varmasti hedelmällisempää, mikäli aloitetta 
käsittelevä viranhaltija olisi aina yhteydessä aloitteen jättäjään, viimeistään ennen lopullista käsittelyä ja 
vastineen antamista. Näin ollen varmistettaisiin, että aloite on oikein ymmärretty ja kaikki asiat ovat 
tulleet huomioiduksi. Vuorovaikutteisuus voisi myös helpottaa käsittelevää viranhaltijaa tai toimielintä 
tekemään vastineen ja päätöksen aloitteesta.  

Hallintosäännön 13. luvun 1§:ssä lukee ”Aloite on sitä enempää käsittelemättä lähetettävä 
kunnanhallituksen valmisteltavaksi”. Tämä mahdollistaa kuitenkin aloitteen jättäjän vuorovaikutteisen 
kuulemisen, eikä näin ollen vaatisi edes hallintosäännön muutosta. 

Toivottavaa olisi myös, että kaikilla valtuutetuilla olisi mahdollisuus allekirjoittaa halutessaan toisen 
valtuutetun jättämä aloite. Sähköisten etäkokousten aikana aloitteiden allekirjoittaminen on entistäkin 
haastavampaa. Tähän tulisi nyt miettiä uusia toimivia ratkaisuja. 

Myös viranhaltijoiden on hyvä tuoda esityksiä luottamushenkilöille päin ja kysyä mielipidettä ja varmistaa 
olisiko meillä luottamushenkilöillä annettavaa viranhaltijoiden pohjaesityksiin. Näin toimimalla voisimme 
saada enemmän ja laadukkaammin asioita eteenpäin.  

Toivottavaa olisi, että myös kuntalaisten jättämät kuntalaisaloitteet käsiteltäisiin vuorovaikutteisesti 
kuulemalla aloitteen jättäjää.  

Tehdään yhdessä Vesilahdesta entistäkin parempi paikka! 
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